



CANADIAN | R É S E A U
HIV • AIDS | JURIDIQUE
L E G A L | CANADIEN
NETWORK | VIH • SIDA

Publications



English

September 2002

The following documents are available for browsing or retrieval at the Legal Network's website at www.aidslaw.ca

Reports and Discussion Papers
with in-depth analysis and recommendations

HIV Vaccines in Canada: Legal and Ethical Issues – An Overview (2002)

Establishing Safe Injection Facilities in Canada: Legal and Ethical Issues (2002)

Testing of Persons Believed to Be the Source of an Occupational Exposure to HBV, HCV, or HIV: A Backgrounder (2001)

Complementary/Alternative Health Care and HIV/AIDS: Legal, Ethical & Policy Issues in Regulation (2001)

Immigration and HIV/AIDS: Final Report (2001)

Rapid HIV Screening at the Point of Care: Legal and Ethical Questions (2000)

Injection Drug Use and HIV/AIDS: Legal and Ethical Issues (1999)

HIV Testing and Pregnancy: Medical and Legal Parameters of the Policy Debate (1999)

After *Cuerrier*: Canadian Criminal Law and the Non-Disclosure of HIV-Positive Status (1999)

Legal, Ethical, and Human Rights Issues Raised by HIV/AIDS – Where Do We Go from Here? Planning for 1998-2003. A Planning Report (1999)

Discrimination, HIV/AIDS and Aboriginal People; HIV/AIDS and Aboriginal People: Problems of Jurisdiction and Funding; HIV Testing and Confidentiality: Issues for the Aboriginal Community (second edition, 1999)

HIV Testing and Confidentiality: Final Report (1998)

Legal and Ethical Issues Raised by HIV/AIDS: Literature Review and Annotated Bibliography (second edition, 1998)

HIV/AIDS and Discrimination: A Discussion Paper (1998)

HIV/AIDS in Prisons: Final Report (1996)

INFO SHEETS

with short, accessible, up-to-date information

HIV Vaccines in Canada: 8 info sheets (2002)

Injection Drug Use and HIV/AIDS: 12 info sheets (revised, 2002)

Occupational Exposure to HBV, HCV, or HIV: 7 info sheets (2001)

Complementary/Alternative Health Care and HIV/AIDS: 5 info sheets (2001)

HIV/AIDS in Prisons: 13 info sheets (revised, 2001)

HIV/AIDS and Prostitution: The Top 25 Resources (2000)

HIV Testing: 19 info sheets (2000)

Aboriginal People and HIV/AIDS: Legal Issues: 9 info sheets (1999)

HIV/AIDS and Discrimination: 8 info sheets (1999)

Canadian HIV/AIDS Policy and Law Review (1994 -)

essential reading for all those interested in law, ethics, policy and HIV/AIDS

Network News (1999-)

regular updates about who we are and what we do

Copies of most documents can also be ordered through the *Canadian HIV/AIDS Clearinghouse* at:

1565 Carling Avenue, Suite 400

Ottawa, ON K1Z 8R1

Tel: 1-877-999-7740 Fax: (613) 725-9826

Email: aidssida@cpha.ca

Canadian HIV/AIDS Legal Network

The Canadian HIV/AIDS Legal Network is a charitable organization that educates about and promotes policy and legal responses to HIV infection and AIDS that respect human rights. It facilitates access to accurate and up-to-date legal information.

The Network is based in Montréal. We welcome new members. For membership information, contact Anne Renaud at arenaud@aidslaw.ca. Tel.: (514) 397-6828



CANADIAN	RÉSEAU
HIV•AIDS	JURIDIQUE
LEGAL	CANADIEN
NETWORK	VIH•SIDA

Publications



Français

septembre 2002

**Les documents suivants
peuvent être consultés ou
téléchargés via le site Web
du Réseau juridique VIH/sida,
www.aidslaw.ca**

**Documents de travail et rapports finaux
*analyses approfondies et recommandations***

Les vaccins anti-VIH au Canada : questions juridiques et éthiques (2002)

Créer des lieux sécuritaires pour l'injection au Canada : questions juridiques et éthiques (2002)

L'administration de tests aux personnes que l'on croit être la source d'une exposition professionnelle au VHB, au VHC ou au VIH : étude générale (2001)

Approches complémentaires et parallèles en santé et VIH/sida : questions de droit, d'éthique et de politiques dans la réglementation (2001)

Immigration et VIH/sida : rapport final (2001)

Dépistage rapide du VIH aux points de services : questions juridiques et éthiques (2000)

L'injection de drogue et le VIH/sida : questions juridiques et éthiques (1999)

Le test de sérodiagnostic du VIH et la grossesse : aspects médicaux et juridiques du débat d'orientation politique (1999)

Après l'arrêt *Cuerrier* : le droit criminel canadien et la non-divulgaration de la séropositivité (1999)

Questions d'ordre juridique et éthique soulevées par le VIH/sida: où se dirige-t-on à partir d'ici? (1999)

La discrimination, le VIH/sida et les autochtones; Le VIH/sida et les autochtones : problèmes de partage de compétence et de financement; Le test de sérodiagnostic et la confidentialité : questions concernant la communauté autochtone (éditions révisées, 1999)

Test de sérodiagnostic et confidentialité : rapport final (1998)

Discrimination et VIH/sida : un document de travail (1998)

VIH/sida et prisons : rapport final (1996)

Feuillets d'information *accessibles, concis et à jour*

Les vaccins anti-VIH au Canada : 8 feuillets (2002)

L'injection de drogue et le VIH/sida : 12 feuillets (révisés, 2002)

Exposition professionnelle au VHB, au VHC ou au VIH :
7 feuillets (2001)

Soins de santé complémentaires/parallèles et VIH/sida :
5 feuillets (2001)

VIH/sida et prisons : 13 feuillets (révisés, 2001)

VIH/sida et prostitution : 25 ressources essentielles (2000)

Test de sérodiagnostic : 19 feuillets (2000)

Les autochtones et le VIH/sida : questions juridiques : 9 feuillets
(1999)

VIH/sida et discrimination : 8 feuillets (1999)

Revue canadienne VIH/sida et droit *articles essentiels au sujet des développements récents en matière de lois et politiques (1994 -)*

Nouvelles du Réseau *information récente sur le Réseau et ses activités (1999-)*

**La plupart des documents peuvent aussi
être obtenus auprès du *Centre canadien de
documentation sur le VIH/sida.***

Pour de plus amples informations :

1565, avenue Carling, bureau 400

Ottawa (Ontario) K1Z 8R1

Tél. : 1 877 999-7740 Téléc. : (613) 725-9826

Courriel : aidssida@cpha.ca

Réseau juridique canadien VIH/sida

Le Réseau juridique canadien VIH/sida est le seul organisme communautaire de charité à oeuvrer à l'échelle nationale exclusivement sur les questions juridiques, éthiques et de politiques soulevées par le VIH/sida.

Le Réseau a son siège à Montréal. Les nouveaux membres sont bienvenus. Pour savoir comment joindre le Réseau, contactez Anne Renaud par courriel à [<arenaud@aidslaw.ca>](mailto:arenaud@aidslaw.ca). Tél. : (514) 397-6828